
Protokół Nr 25
z posiedzenia Komisji Gospodarczo-Finansowej z dnia 23.03.2017r.

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli członkowie Komisji Gospodarczo-Finansowej obecni zgodnie
z  załączoną listą  obecności  stanowiącą  zał.  nr  1  do  niniejszego protokołu  oraz  przedstawiciele
Urzędu  Gminy:  Wójt  Gminy Pabianice  H.  Gajda  oraz Kierownik  Referatu  Oświaty,  Kultury  i
Sportu M. Wieczorek.

Posiedzeniu Komisji przewodniczył Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska.

Tematy posiedzenia były następujące: 
1. Analiza kosztów funkcjonowania oświaty w Gminie Pabianice. 

2. Sprawy różne, w tym omówienie materiałów na sesję.

Przewodniczący  powitał  zebranych,  przedstawił  tematykę  i  oddał  głos  Kierownikowi  M.
Wieczorkowi.

Ad. pkt 1.

Kierownik słowem wstępu poinformował, że dokonując analizy kosztów funkcjonowania oświaty
zamierza  porównać  wydatki  w  latach  2016  w  stosunku  do  roku  2017  oraz  przedstawić  skąd
wynikają różnice. Ogólnie wyjaśnił na czym będą polegać zmiany w oświacie i związane z tym
wydatki, które zawarte będą w arkuszach organizacyjnych opiniowanych przez kuratorium oświaty.
Zauważył również, że istotną sprawą jest uchwała, którą radni będą przyjmować, a dotycząca sieci
szkół, co będzie obowiązywać przez 3 kolejne lata. Następnie wyjaśnił, co wynika z tej uchwały.
Zauważył  ponadto,  że  po  wygaszeniu  gimnazjum jego  budżet  będzie  przeniesiony do  budżetu
Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Piątkowisku.

Po tym wstępie radny K. Kowalski zwrócił uwagę, że nie ma sensu zagłębiać się w ten temat,
ponieważ nie są to ostateczne informacje.

Kierownik przyznał radnemu rację.

Niemniej radny M. Gryska zapytał, czy Rada Gminy mogłaby zostać zapoznana z treścią arkuszy
organizacyjnych, które będą przekazywane przez dyrektorów szkół w celu wydania opinii przez
kuratorium oświaty, a zawierające wydatki na poszczególne szkoły.

Kierownik zauważył, że w miesiącu kwietniu będzie już trudno przedstawić radnym takie arkusze,
ponieważ muszą one być przesłane do kuratorium w kwietniu, a do końca miesiąca ma ono wydać
opinię. Ewentualnie mogą być przedstawione po naniesieniu uwag przez kuratorium, ale arkusze i
tak będą jeszcze aktualizowane. 

Przewodniczący  pytał,  czy  korekty  są  nanoszone  do  15  września.  Czy  w  sierpniu  można  by
przedstawić arkusze po korektach, gdy rada zajmuje się tematyką szkół.

Kierownik odpowiedział,  że  nawet trochę wcześniej  arkusze są aktualizowane,  ponieważ do 30
września  kuratorium  wydaje  opinię,  gł.  ze  względu  na  kwestie  związane  z  przyznawaniem
subwencji. Uważał przy tym, że przedstawianie arkuszy w sierpniu byłoby niecelowe, ponieważ
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zmiany są wprowadzane najczęściej dopiero po rozpoczęciu nowego roku szkolnego.

Przewodniczący  doszedł  w  związku  z  powyższym  do  wniosku,  że  arkusze  mogłyby  zostać
przedstawione w maju, a następnie po wprowadzonych korektach.

Dalszych uwag do powyższego nie było.

W dalszej kolejności Kierownik przedstawił zestawienie wydatków w 2016 r. w stosunku do planu
na 2017r., co stanowi zał. nr 2 do protokołu. Następnie udzielił dodatkowych objaśnień w zakresie
przyznawania  subwencji  oraz  wzrostu  wydatków,  w  tym  wzrostu  wydatków  inwestycyjnych.
Przyczyny  wzrostu  wydatków  w  poszczególnych  szkołach  stanowią  zał.  nr  3  do  protokołu.
Kierownik poruszył również następujące problemy:

• w  obecnej  sytuacji  gmina  jest  zobowiązana  do  przyjęcia  3-latków  do  oddziałów
przedszkolnych, jednak nie wiadomo jeszcze ile będzie takich dzieci. W związku z tym
wydatki  na  ten  cel  nie  zostały ujęte  w budżecie,  a  może  być  konieczność  utworzenia
dodatkowego  oddziału  przedszkolnego.  W  związku  z  brakiem  rozporządzenia
wykonawczego wydane zostało zarządzenie Wójta na podstawie przepisów przejściowych,
które określa zasady rekrutacji. Chodzi przede wszystkim o poinformowaniu rodziców o
takiej możliwości. Rekrutacja rusza od kwietnia i trwać będzie do czerwca. Podsumowując
swoją  wypowiedź  w  tym  temacie  Kierownik  zauważył,  że  kwota  zarezerwowana  dla
przedszkola w Żytowicach może ulec zmianie. 

• w budżecie zarezerwowano nieco wyższą kwotę na dowozy, ponieważ nie wiadomo jaka
oferta  wygra przetarg,  który będzie organizowany na przełomie czerwca i  lipca,  dzięki
czemu nie będzie trzeba poszukiwać brakujących środków.

• wzrosły wydatki na wydatki na obiady dla dzieci, ze względu na zmianę rozliczania VAT.
Do tej pory środki na ten cel trafiały bezpośrednio do wykonawców, a obecnie trzeba je
było zaplanować w budżecie.

W podsumowaniu swojej wypowiedzi Kierownik stwierdził, że taniej nie będzie, ponieważ trzeba
by planować więcej godzin, a nie zatrudniać więcej nauczycieli, żeby były oszczędności. Dlatego
trzeba  wybrać:  albo  wyższy poziom nauczania  jaki  jest  w gminie,  albo  oszczędności.  Ponadto
wymogi są taki  by przyjmować maksymalną,  dopuszczalną liczbę nauczycieli  z likwidowanych
gimnazjum, co jest wbrew ekonomii.

Radny K. Kowalski zapytał, odnosząc się do tematu szkolnictwa, czy zdaniem Kierownika jakość
nauczania nie zmniejszy się w związku z planowanym odbieraniem przywilejów nauczycielom.

Kierownik  przyznał,  że  faktycznie  są  plany wprowadzenia  zmian do Karty nauczyciela,  np.  w
zakresie  różnych  dodatków,  czy  zwiększenie  godzin  tablicowych.  Jednocześnie  jednak  mają
wzrosnąć płace. Dlatego, zdaniem Kierownika, nauczyciele powinni być zadowoleni ze zmian.

Radny zapytał w związku z tym, czy wzrośnie fundusz płac.

Kierownik odpowiedział, że tak, ale miał nadzieję, że jednocześnie wzrośnie subwencja.

Przewodniczący podsumował temat posiedzenia stwierdzeniem, że to znaczny koszt, ale nie ma
lepszej inwestycji niż kształcenie młodych ludzi. Uważał, że zmiany będą pozytywne.

Podziękowania za przedstawienie i omówienie problemu złożył Przewodniczący Rady Gminy M.
Muszczak. 
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Na tym zakończono temat.

Ad. pkt 2.

W ramach omówienia materiałów na sesję Wójt w pierwszej kolejności przedstawił projekty, który
zamierzał wprowadzić pod obrady sesji. Były one następujące:

• określenia kryteriów rekrutacji do publicznych szkół podstawowych, dla których organem
prowadzącym jest Gmina Pabianice ( zał. nr 4);

• określenia  kryteriów  stosowanych  na  drugim  etapie  postępowania  rekrutacyjnego  do
publicznego  przedszkola,  oddziałów  przedszkolnych  w  szkołach  podstawowych,  dla
których organem prowadzącym jest Gmina Pabianice ( zał. nr 5);

• w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego roku szkolnego
(zał. nr 6);

• zmieniająca uchwałę Nr XXXI/285/2016 Rady Gminy Pabianice z dnia 28 listopada 2016r.
w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
gminy Pabianice (zał. nr 7).

W braku  uwag  do  powyższego  Wójt  przedstawił  projekty  uchwał  od  nr  XXXVII/A/2017  do
XXXVII/G/2017, co stanowi zał. od nr 8 do 14.

Uwag nie było.

W ramach  spraw  różnych  Przewodniczący  M.  Gryska  przypomniał,  że  Pan  Tarkowski,  który
zajmował się omówieniem kwestii monitoringu obiecał wykonać kosztorys.

Również  radny  K.  Kowalski  pytał  kiedy  zostanie  uruchomiony  monitoring  w  Rydzynach.
Zauważył, że ma złe doświadczenia w kontaktach z Panem Tarkowskim w tym zakresie.

Wójt odpowiedział, że dopyta.

Dalszych uwag nie było.

Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji.

Przewodniczący Komisji 
Gospodarczo- Finansowej 

Marek Gryska

Protokołowała: Andżelika Struzikiewicz
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